
ZÁPISNICA Z MALÉHO SNEMU SLOVENSKÉHO SKAUTINGU 
Banská Štiavnica 27. 1. 2007 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
Moderátor: Ľubomír Ondrušek 
Zapisovateľ: Pavel Hrica 
Overovateľ: Kristián Šeffer 
 
Program: 
1. Otvorenie Malého snemu 
2. Privítanie správcom Skaut. domu 
3. Zistenie uznášaniaschopnosti Malého snemu + overovateľ zápisnice + 

moderátor 
4. Priebežné hodnotenie strategického plánu + Správa o činnosti za rok 2006 

+ Plán činnosti 2007-08 
5. Zúčtovanie so štátnym rozpočtom za rok 2006 
Obed 
6. Schvaľovanie rozpočtu na rok 2007 
7. Udeľovanie ocenení kvalitným oddielom  
 
 
Zistenie uznášaniaschopnosti + zapisovateľ + overovateľ zápisnice 

Malý snem konštatoval, že prítomných je 19 oprávnených účastníkov, čiže 
Malý snem je uznášaniaschopný. 

Ako zapisovateľ zápisnice bol schválený Pavel Hrica, za overovateľa bol 
schválený Kristián Šeffer.  

 
Diskusia k správe o činnosti 
- hodnotenie kvality – účastníci diskutovali o procese hodnotenia 

i o potrebe ocenení v skautingu 
- plnenie stupňov a odboriek – podľa monitoringu kvality plní stupne 

a odborky tretina oddielov 
- Radcovský kurz – delegáti z východoslovenskej oblasti podali 

pripomienky k manuálu pre organizátorov radcovských kurzov (napr. že 
treba to nechať oponovať oblastiam, že tam treba viac zdôrazniť tému 
bezpečnosti) 

- fungovanie kruhov programovej rady – najviac funguje skautský kruh, 
činnosť ostatných kruhov bola utlmená a chceme ju oživiť 

- Ad. priorita Pošli ďalej... (rast, rozširovanie skautingu) – Martin 
Raškovský: možno by bolo dobré propagovať najmä vznik a udržanie 
oddielov, nie zborov, a dať vážnosť oddielom; Rado Pagáč: chceme 
spomaliť udeľovanie právnych subjektivít a dávať ju, až keď je zbor 
stabilizovaný, dovtedy by mohol fungovať pod oblasťou; Pavol 
Škvarenina: treba ošetriť i proces zániku zboru (prevod majetku atď.); 
brat Alah: najväčším problémom pri začiatku fungovania zboru je otázka 
financií, treba hľadať cestu, ako viac finančne podporiť nové zbory, 
existujúca podpora nie je dostatočná; treba udržať tých, ktorí odchádzajú 
do škôl a do iných miest, aby po čase, keď sa vrátia, sa mohli opäť 
zapojiť; Ľubo Ondrušek: pri zániku zboru treba i súčinnosť druhej strany; 



Fabián Novotný: keď niekto zakladá zbor, musí to brať ako misiu na 2 
roky a pomôcť im pri rozbehu (zbor by mal mať garanta); podstata nie je 
v marginálnych problémikoch, ale v tom, aby sme ľudí chytili za srdce 
a nadchli pre skauting; v každej oblasti by mal byť 1 určený človek, ktorý 
bude pomáhať rozvíjať skauting; treba podporovať rodinný skauting 
a nové cesty zapájania mladých rodičov, čo zároveň bude pozitívny 
príklad pre mladších; Peter Sopko: vodcovia robia to, ako sú pripravení 
na lesných školách, mali by sa sprísniť podmienky na činovníkov; Pavel 
Hrica: treba viac dbať na účasť vodcov na LŠ, kde by získali know-how, 
inšpiráciu, kde by ich skauting chytil za srdce; Xaviér: treba viac dbať na 
vzdelávanie v oblasti administratívy, bezpečnosti – malo by to byť 
povinné v rámci vzdelávania; Peter Sopko: vďaka OP sa zhoršilo 
vzdelávanie, lebo vzdelanie 1 človeka vrátane Kurzu 1. pomoci stojí cca. 
4 tisíc Sk, čo nie je reálne, treba znížiť nároky na Kurz 1. pomoci; veľmi 
dôležité je vzdelávanie vodcov zborov v oblasti manažmentu a práce 
s ľudskými zdrojmi; Michal  Milla: team Baobab ponúka takúto možnosť 

- Ad. Program beží o život... – Xaviér: treba program konzultovať 
s oblasťami, východ z programu nič nemá; Myšiak: je výzva na 
vodcovskom fóre otvoriť program i symbolický rámec a namotivovať 
naňho účastníkov; Pavol Škvarenina: treba to dostať ľuďom do krvi; 
Kristián Šeffer: otázka na východ, či je program zlý alebo či to nie je 
v tom, že program vedie k systematickosti; Xaviér: ľudia s tým nevedia 
robiť; Fabo Novotný: mohol by sa ponúknuť „balík“ programových 
materiálov pre oddiely za výhodnejšiu cenu; Ľubo Ondrušek: výzva pre 
východ, aby pomohli pri ďalšej renovácii programu; Peter Sopko: po 10 
rokoch bude potrebná inovácia programu, konkrétne vlčiackeho, vypustiť 
veci, ktoré sa neujali, doplniť, ktoré sú potrebné; Alah: treba posilniť 
život družín; Peter Sopko: zrovnoprávniť vedenie oddielu, resp. družiny s 
roverským projektom, aby mohli napr. aj radcovia dosiahnuť Orlieho 
skauta; Fabo Novotný: treba spraviť stretnutie mladých skautských rodín 

- Ad. Stabilita financií: Ján Pokorný: predkladajú sa štvrťročne správy 
Totemu a NBP; Martin Macharik: naposledy bola správa v novembri, 
zatiaľ sme správy dávali ročne, ale môžeme to zvýšiť v prípade záujmu 
náčelníctva; Fabián Novotný: je potrebné, aby Malý snem schvaľoval 
i finančnú správu, t.j. porovnanie schváleného rozpočtu s realitou; Rado 
Pagáč: nie je možné mať v januári prehľad o celom účtovníctve národnej 
úrovne, lebo ide o mnoho miliónov; br. Červený – požadujem, aby bola 
skautská ľalia na titulných stránkach časopisov Médium a Skaut; Fabián 
Novotný: súhlas, aj minulý Malý snem sa na tom dohodol; br. Myšiak: 
značka SLSK a značka Skaut sú dve odlišné značky, nie je dobré ich 
pliesť, ale od februára ľalia na obálke bude 

- Ad. Vzdelanie bližšie človeku: Kristián Šeffer: vodcovský dekrét sa trochu 
absolutizuje, treba ho zreálniť; Pavol Škvarenina: inovovať program LŠ 
tým, aby sa absolventi naučili robiť trnkové víno a skautky Mozartove 
gule; Alah: súčasťou LŠ by mala byť i hodinová prednáška o roveringu 
a oldskautingu 

- Ad. Vnútorná a vonkajšia komunikácia: Martin Raškovský: Diskusia na 
rovernet.sk by sa mohla usmerňovať, najmä v sporných otázkach, ako sú 



napr. homosexuáli. Fabián Novotný: Návrh uznesenia na zverejnenie 
skautskej ľalie na stránkach časopisov. 

- Ad. Efektívny manažment: Fabián Novotný: Založenie firmy na 
spracovávanie účtovníctva je dobrá myšlienka, ale regionálni koordinátori 
mali byť prapôvodne zameraní na rozvoj oblastí, nielen na 
administratívu. Peter Sopko: V OP by sa malo ujednotiť pomerné 
delegovanie podľa počtu členov nielen na snem, ale i do zborových 
a oblastných rád. 

 
Uznesenie č. 1 
Malý snem SLSK ukladá šéfredaktorovi Média a Skauta zapracovať skautskú 
ľaliu na titulných stranách oboch časopisov. 
Za: 18 Proti: 0 Zdržal sa: 1 
 
Uznesenie č. 2 
Malý snem SLSK schvaľuje správu o činnosti za rok 2006 a plán činnosti do 
roku 2009. 
Za: 19 Proti: 0 Zdržal sa: 0 
 
Uznesenie č. 3 
Malý snem SLSK schvaľuje zúčtovanie so štátnym rozpočtom SR za rok 2006. 
Za: 19 Proti: 0 Zdržal sa: 0 
 
Diskusia k rozpočtu 
Brat Skokan navrhol doplnenie 12.000 Sk na autobusy – odvoz BS do Poľska. 
Sestra Janišová pripomienkovala, že odovzdávanie BS v Poľsku skautmi 
z Turzovky nie je v skautskej tlači medializované. 
Brat Loebl podotkol, že vie vybaviť prevoz BS cez ŽSR zdarma. 
Brat Xaviér zisťoval, či sú kurzy v zahraničí otvorené a pýtal sa, ako sú 
vyberaní účastníci. Odpoveď bola, že za výber zodpovedajú zahraniční komisári 
a momentálne sú niektoré miesta na zahraničné kurzy otvorené. 
Brat Fabo navrhol znížiť rozpočet Média o 11.000 Sk, napr. zmenšením 
formátu. 
Brat Xaviér navrhol, aby si členovia náčelníctva znovu určili patronát nad 
jednotlivými oblasťami, pretože osobný kontakt bol veľmi prínosný. 
Brat Xaviér požiadal, aby delegátom Malého snemu bol zaslaný spolu so 
zápisnicou i schválený rozpočet. 
Brat Sloník požiadal o pôžičku od ústredia, bolo však odporučené, aby si to 
dohodol spolu s ekonomickým oddelením ústredia. 
 
Uznesenie č. 4 
Malý snem SLSK znižuje z predloženého rozpočtu náklady tlače o 12.000 Sk 
a získané prostriedky vyčleniť na autobus pre rozvoz Betlehemského svetla do 
Poľska. 
Za: 6 Proti: 6 Zdržal sa: 6 
 



Uznesenie č. 5 
Malý snem SLSK ukladá ústrediu, aby v prípade vrátenia dotácie MŠSR 
z dôvodu jej nevyčerpania zbormi alebo radami, použilo aj na vykrytie 
nákladov (autobus) pre odovzdávanie BS v Poľsku. 
Za: 16   Proti: 0  Zdržal sa: 1 
 
Uznesenie č. 6 
Malý snem SLSK schvaľuje dotáciu pre BSD 2007 vo výške 20.000 Sk (v 
prípade splnenia podmienok pre celoslovenské akcie).  
Za: 17   Proti: 0  Zdržal sa: 0 
 
Uznesenie č. 7 
Malý snem SLSK schvaľuje predložený rozpočet SLSK na rok 2007 
s príslušnými úpravami podľa zápisnice.  
Za: 17   Proti: 0  Zdržal sa: 0 
 
Udeľovanie ocenení kvalitným oddielom 
Náčelník SLSK Ján Pokorný a predseda programovej rady Pavel Hrica 
slávnostne odovzdali dekréty Kvalitný oddiel 2006 zástupcom nasledovných 
oddielov: 
 
31. zbor Irmy Ševcechovej Trenčianska Teplá – 2. oddiel (vodca Stanislav 
Vyhlídal)  
31.zbor Irmy Ševcechovej Trenčianska Teplá - 4. oddiel (vodca Pavol Kovalčík)  
72. prístav  "Kysuca" Turzovka – 1. oddiel skautiek (vodkyňa Danica Janišová)  
72. prístav  "Kysuca" Turzovka – 1. oddiel skautov (prevzala takisto Danica 
Janišová) 
 
 
 
 
 
   


